



٢٠ يونيو ١٧٢٦

٢٧ يونيو ٢٠١٠

27 June, 2010

20 Baoua, 1726

## وَبِكَلَامِكَ تُدَانُ (متى ١٢: ٣٧)

❖ ربما الكثير من الأشياء التي نعملها نستخدم فيها كلمات اللسان. وتلك الحروف المنطوقة بالطبع لها قوتها على من ينصت إليها. فعندما نعي ونذكر حقاً مدى ثقل وتأثير هذه العبارات، ستتغير تبعاً لذلك حياتنا. إن هذه الكلمات تتدخل في تكوين مستقبلنا. فكل الأشياء وما فعلناه إلى الآن هو محصلة واقعية لمجموعة الأقوال التي نطقت بها الأفواه. الكلمات تبنى وتهدم. وبها أيضاً نبارك ونلعن الناس... "الموت والحياة في يد اللسان، وأجباؤه يأكلون ثمرة." (أمثال ١٨: ٢١).

❖ يجب أن يكون الكلام الخارج من الشفاه يتمشى مع وصايا الله لنا. ومن هنا يجب أن نعرف جيداً كيف نتعلم كلمات الرب والتي تعتبر إستثماراً روحياً للحياة على الأرض. لأنها ستكون لنا سنداً في كل الأوقات. فمن المهم أن نرصد ما يتفوه به اللسان وأن نتأكد من تلك الأقوال على إنها تسيّر وفقاً للهدف السماوي. فيجب أن يكون كلامنا متشعباً بنبرات إيجابية وألفاظاً تدعو إلى التفاؤل. فإن فعلنا هذا وذاك سننال بركات ليس لها عدو... "الكلام الذي أكلكم به هو روح وحياة." (يوحنا ٦: ٦٣).

❖ بأى طريقة نحن نتحدث مع الناس؟ أبكلام الموت أم بكلام الحياة؟ هل نتكلم إليهم بطريقة ساخرة؟ هل نتحدث إليهم بأسلوب ممتلىء بالنقض والتوبيخ؟ هل نتفاعل معهم بغضب؟ أم نسلك بأسلوب يشمله الاحترام والحب المتبادل؟ هل ننهج معهم بأنماط تغمرها كلمات التشجيع؟ إذا أردنا أن تكون علاقتنا أفضل بعضنا لبعض، فعلينا أن نختار الكلام الذي يعطي حياة... و نعتمد على كلمات قادرة على تشديد العزم... "الأجواب اللين يصرّف الغضب، والكلام الموحج يهيج السخط." (أمثال ١٥: ١).

❖ فكم من مرات كثيرة وعديدة نتكلم دون أن نفكر فيما نقول، وننطق بألفاظ دون أن نقصدها. ومن فضلة هذا القلب نحن نسير بخطوات في جدة الحياة. فإنه هو الذي يضع المقاييس لمشاعرنا ويحدد علاقتنا بمن هم حولنا. فمهما كان القلب صالحاً أم شريراً، فسوف تظهر حالته عندما نتحدث... وينكشف على حقيقته وطبيعته عندما يقع الإنسان في مواقف صعبة... "لصقت بالتراب نفسي، فأخيني حسب كلمتك." (مزامير ١١٩: ٢٥).

❖ وفي بعض الأحيان تعكس أقوالنا حالة الإيمان. فالقلب هو مستودع الكنوز. وكل ما نضعه في الداخل سيكون لنا رصيذاً تنبعث من خلاله الأفكار والأحاسيس والقرارات. فليزمننا حينئذ أن نصيغ مرة أخرى كلامنا ونشكله في قوالب إيجابية مبنية على طموحات حقيقية مما يؤدي إلى نتائج أفضل... "إذا يا إخوتي الأجباء، ليكن كل إنسان مسرعاً في الاستماع، مُبطناً في التكلم، مُبطناً في الغضب." (يعقوب ١: ١٩).

## And by your words you will be condemned (Matthew 12:37)

- ❖ The majority of things may start with words. Words are indeed mighty and they have power. When we learn the power of words, it will change our life. Our words have everything to do with creating our future. Everything we have done up to this point in our life is the sum of the words we have spoken. Words can build up, and words can tear down. We can bless or curse someone with our words... **"Death and life are in the power of the tongue, and those who love it will eat its fruit."** (Proverbs 18:21).
- ❖ We keep our words saying what God says. Learning the Word of God is the best investment we will ever make in our entire life. It will help us at all times. It is important to watch our words and make sure they are in accord with our heavenly desire. We should be on guard to speak positively, optimistically and we will enjoy riches beyond measure! **"The words that I speak to you are spirit, and they are life."** (John 6:63).
- ❖ How do we talk with the people? Do we speak death to them, or do we speak life to them? Do we use sarcasm at them? Do we criticize and nag them? Do we react in anger at them? Do we graciously and kindly respond to them? Do we encourage them? If we want a change in our relation, we should choose life! We choose to speak encouragement... **"A soft answer turns away wrath, but a harsh word stirs up anger."** (Proverbs 15:1).
- ❖ How often do we speak without thinking, we say things we don't mean. All the issues of our life spring forth from our heart. Our heart establishes the boundary lines of our life and sets out our parameters. Whether the treasures of our hearts are good or bad, our words will show them. This is especially true when we find ourselves in difficult situations-pressure can be a great diagnostic... **"My soul clings to the dust; revive me according to Your word."** (Psalms 119:25).
- ❖ Our words reflect our innermost beliefs. Our heart is the treasure house of our soul. Whatever we deposit there becomes a resource for our thoughts, our emotions and our decisions. We should always phrase our statements in a positive tone and expect good results. **"Let every man be swift to hear, slow to speak, slow to wrath"** (James 1:19).

Church News and Schedule by telephone:  
514 274-1589

Church's website [www.stmarkmontreal.ca](http://www.stmarkmontreal.ca)

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 [frpishoy@stmarkmontreal.ca](mailto:frpishoy@stmarkmontreal.ca)

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 [frmikhail@stmarkmontreal.ca](mailto:frmikhail@stmarkmontreal.ca)

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 [franthonv@stmarkmontreal.ca](mailto:franthonv@stmarkmontreal.ca)

### Service Schedule

### جدول مواعيد الخدمة

Service	Day	Time	Service	
+ confessions	Tue	4½ - 7	PM	+ إعترافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Thu	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعترافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3) (Grade 4 - 6)	Sat	1 - 3	PM	+ درس الحان و قبطي (grade 3 - KG ) (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	3 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels club	Sat	3 - 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7	PM	+ عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدام

## أخبار الكنيسة

١. بمناسبة تغيير عناوين البعض ترحو الكنيسة الإهتمام بإخطارها بالعناوين الجديدة.

٢. يوافق يوم الخميس تذكار القديس الأنبا موسى الأسود -القداس كل خميس من ٨ - ١٠ صباحاً.

٣. يستمر التسجيل في مهرجان الكرازة لهذا العام - ويشمل الأعمار من الحضانة حتى

الخريجين للإشتراك رجاء الإتصال بهاني واصف أو خدام فصول التربية الكنسية

٤. تقوم أسقفية الشباب بمصر بمشروع لقاء روجي عام بين شباب المهجر ومصر في فترة الكريسماس القادم - أكتب رغبتك في ذلك وسلمها لأبونا بيشوي.

٥. تشارك الكنيسة أبونا الحبيب القس ميخائيل عطيه مشاعره لإننتقال شقيقه المرحوم جورج القمص يوسف عطيه بمصر .

### معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أحبائها ببنيام تيولدي كاسو وزوجته أناستاسيا كولوريدس بمعمودية الإبنة المباركة أنايا لائل وترجو لها نمواً في النعمة والقامة.

## CHURCH NEWS

1. The church is kindly requesting members of the congregation who change addresses to notify us with the new addresses.
2. Next Thursday will be the commemoration of Saint Mousa Al Aswad. The Holy Liturgy is prayed every Thursday from 8:00 - 10:00 a.m.
3. Registration continues for *Mahragan Al Keraza* for this year and it includes the ages from kindergarten to graduates. For registration please call Hany Wasef or the Sunday classes' servants.
4. The Youth Bishopric in Egypt is undertaking a project of a general spiritual meeting between the Egyptian youth in foreign countries and Egypt's youth to take place next Christmas. Any one who wishes to participate please address your request to Father Pishoy.
5. The church shares the feelings of our beloved Father Mikhail Ateya for the departure of his brother George Al Qommos Youssef Ateya in Egypt.

### Blessed Baptism

The Church congratulates her beloved Binyam Tewolde Kahsu and his wife Anastasia Culurides for the baptism of their daughter Anaya Lael Kahsu, may God bless her upbringing and growth.